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Résumé : 

    Cette étude vise à étudier le sujet de lexicographie en dictionnaire synchronique, 

ou ce dernier détecte et enregistre le vocabulaire de la langue une situation actuelle et 

contemporaine. Il a affaire avec une copie linguistique synchronique vivante en 

opposition au dictionnaire dychronique qui suit l’évolution dychronique du mot. 

      Le coté pratique de l’étude est représenté en un dictionnaire synchronique vivant, 

c’est le dictionnaire la langue arabe modern de  (Ahmed mokhtar Omar) ou les 

qaractéristiques synchroniques de lexicagraphie apparaint en tous ses aspects de la 

corpus moderne et le vocabulaire moderne qui reflecte l’arabe moderne. 

Mots- clés: Lexicographie- synchonique- arabe moderne- corpus linguistique- Ahmed 

mokhtar Omar. 

Abstract :

This research aims at studying the subject of lexicography in synchronic dictionaries, 

where the synchronic dictionary detects and recards vocabularies of the language 

among its eurrent and cantemporary situation. It deals with a linguistic living 

synchronic copy in contrast to dychronic dictionary which follows dychronic 

evolution of the Word. 

  The practical side of the study is represented in a living synchronic dictionary that is 

the dictionary of modern arabic language of (Ahmed mokhtar Omar) where the 

synchronic features of lexicography appear in all its aspects from the modern corpus 

and modern vocabularies that reflects modern arabic. 

Key words : Lexicography- synchronic- modern arabic- linguistic corpus- Ahmed 

Mokhtar Omar.


